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Protokół nr 47/13 

z posiedzenia Komisji Finansów i Skarbu Miasta 

w dniu 27 grudnia 2013 roku 

 

Na ogólną liczbę 16 członków, w posiedzeniu  uczestniczyło 14, zgodnie 

z załączoną listą obecności 

 

W posiedzeniu nie uczestniczyli: 

1. Alicja Gołaszewska 

2. Wanda Mężyńska 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły osoby zgodnie z listą obecności  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła Pani  

Alicja Konopka - Przewodnicząca Komisji. Na wstępie Przewodnicząca obrad 

powitała zebranych i po stwierdzeniu kworum poprosiła o uwagi do proponowanego 

porządku. 

Komisja  uwag nie zgłosiła i 10 głosami za  przyjęła następujący porządek 

dzienny: 

1. Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie ustalenia stawki jednostkowej 

dotacji przedmiotowej do kosztów 1 wozokilometra dla Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu Budżetowego w Łomży /druk nr 659, 

659/1, 659B/. 

2. Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 

2013 /druk nr 658,  658/1, 658/2, 658C/  

3. Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Łomża na lata 2013 – 2027 /druk nr 657, 657A/ 

4. Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie wydatków które nie wygasają z 

upływem 2013 roku /druk nr 656, 656A/ 

5. Wypracowanie stanowiska w sprawie projektu budżetu miasta na rok 2014. /druk 

nr 621, 621/1, 621/2,  

6. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 -2027 

/druk nr 622, 622/1, 622/2 622A/. 

7. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

wniosku. 

 Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta,  przedstawiła wniosek 

Prezydenta w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej do 

kosztów 1 wozokilometra dla Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu 
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Budżetowego w Łomży  zgodnie z drukami nr 659, 659/1, 659B/ – w załączeniu do 

protokołu.   

Komisja nie zgłosiła uwag do przedłożonego materiału i w wyniku głosowania 

10 głosami za, przy braku przeciwnych i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej do 

kosztów 1 wozokilometra dla Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu 

Budżetowego w Łomży.  

 

Ad. 2 

Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

wniosku. 

Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta,  przedstawiła wniosek 

Prezydenta w sprawie zmian w budżecie  miasta na 2013 rok zgodnie z drukami  nr   

658,  658/1, 658/2, 658C/ – w załączeniu do protokołu.   

Komisja nie zgłosiła uwag do przedłożonego materiału i w wyniku głosowania 

10 głosami za, przy braku przeciwnych i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  miasta na 2013 rok.  

 

Ad. 3 

Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

wniosku. 

Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta,  przedstawiła wniosek 

Prezydenta w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na 

lata 2013 – 2027  zgodnie z drukami nr 657, 657A. 

Komisja nie zgłosiła uwag do przedłożonego materiału i w wyniku głosowania 

9 głosami za, przy braku przeciwnych i 2 wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża 

na lata 2013 – 2027. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

wniosku. 

Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta,  przedstawiła wniosek 

Prezydenta w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem 2013 roku -  zgodnie 

z drukami nr 656, 656A. 

Prezydent  Beniamin dobosz odpowiadając na zapytania radnych wyjaśnił 

Radnej Hance Gałązka, że  jeżeli chodzi o zadanie  „Budowa przyłącza kanalizacji 

deszczowej wraz z odwodnieniem budynku I LO w Łomży”, to  faktycznie 

przewidywane jest również odwodnienie. 

Odpowiadając radnemu Henrykowi Piekarskiemu na zapytanie dotyczące zadania 

„Dokumentacja projektowa na sygnalizację świetlną skrzyżowania ulic Zawadzkiej i 

Przykoszarowej”  wyjaśnił, że z uwagi na to, iż projekt przewiduje dwujezdniową ul. 

Zawadzką i wyremontowaną ul. Przykoszarową w ramach III etapu, Policja  
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stwierdziła, iż z uwagi na natężenie ruchu będzie potrzebna sygnalizacja  i to jest 

wynik wniosku policji.  Odpowiadając radnemu Andrzejowi Wojtkowskiemu 

potwierdził, że jeżeli chodzi o  zadanie „Zasilenie sygnalizacji świetlnej skrzyżowania 

ulic Zawadzka i Przykoszarowa oraz skrzyżowania ulic Księżnej Anny i Szosa 

Zambrowska” potwierdził, że  dotyczy to zasilania 2 skrzyżowań, ponieważ aby móc 

cokolwiek budować, należy mieć odpowiedniej jakości przyłącze.  

 Komisja nie zgłosiła więcej uwag do przedłożonego materiału i  w wyniku 

głosowania 11 głosami za, przy braku przeciwnych i 1 wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem 

2013 roku. 

 

Ad. 5 

  Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

autopoprawek i odniesienie się do wniosków zgłoszonych przez komisje i radnych na 

sesji, podczas I czytania budżetu.  

Mieczysław Czerniawski – Prezydent Miasta przedstawił  swoje stanowisko do 

zgłoszonych  przez komisje i radnych wnioski: 

1. Wnioski Radnych Komisji Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

a) w sprawie: Modernizacji boiska przy SP Nr 10 i PG Nr 2 

Wyjaśnił, że podjęte zostały działania w celu pozyskania zewnętrznych źródeł 

dofinansowania powyższego zadania i jest szansa pozyskania tych środków. 

Dokumentacja techniczna przewiduje wykonanie boiska do piłki nożnej z bieżnią 

dookólną i skocznią w dal. Z chwilą pojawienia się dofinansowania oraz 

oszczędności w wyniku rozstrzygniętych przetargów zadanie zostanie 

wprowadzone do budżetu w trakcie 2014  roku. 

b) w sprawie : Dotacji dla Zespołu Pieśni i Tańca „Łomża” 

Wyjaśnił, że dotacja dla Zespołu Pieśni i Tańca „Łomża” została wprowadzona 

do Projektu  budżetu Miasta Łomża na 2014 r. w rozdz. 75020 § 2320  po 

uzgodnieniu kwoty ze Starostwem Powiatowym w Łomży w wysokości  

21.136,00. 

1. Wnioski Radnych Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

a) w sprawie: Zakupu pojemników na odchody „Sprzątaj po swoim psie”. 

Wyjaśnił, że w rozdziale 90095 § 4300 zostały zabezpieczone środki w 

wysokości 10.000,00 na zakup pojemników na odchody „Sprzątaj po swoim 

psie”. 

b) w sprawie: Dotacji dla ponadnormatywnych patroli KPM, zmotoryzowanych 

patroli na ul. Wojska Polskiego w godzinach nocnych od godz. 000 do godz. 500 

Wyjaśnił, że zadanie zostało przyjęte do realizacji poprzez wprowadzenie 

stosownych zapisów do umowy z KPM. 

c) W sprawie: Budżetu Obywatelskiego w wysokości 300.000,00. 

Wyjaśnił, że zadanie zostanie wprowadzone do budżetu w ramach rezerwy   

celowej w rozdz. 75818 § 6800 w wysokości 300.000,00. 
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2. Wnioski Radnych Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

a) w sprawie: Dotacji dla stowarzyszeń sportowych. 

Wyjaśnił, że ujęta w budżecie Miasta dotacja celowa na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom rozdz. 92605 § 

2820 w kwocie 695.417,00 zostanie zwiększona w budżecie na 2014 r. 

dodatkowo o kwotę 100.000,00. 

b) w sprawie: Dopisania w dziale 926 zadania „Gala Sportu w Łomży”. 

       Wyjaśnił, że budżet Miasta uchwalany jest według klasyfikacji budżetowej 

według działów, rozdziałów i paragrafów. Zarówno ustawa o finansach 

publicznych, jak też Uchwała Rady Miasta w sprawie określenia procedury 

opracowania i uchwalania budżetu miasta nie dopuszczają możliwości 

opracowania budżetu z uszczegółowieniem na poszczególne zadania. Miasto nie 

może finansować zadania „Gala sportu w Łomży”. Zobowiązał się objąć 

patronatem honorowym realizację powyższego zadania. 

c) w sprawie: Utworzenia w rozdziale 92605 § 2820 pozycji „Środki przyznawane 

stowarzyszeniom w trybie pozakonkursowym” w wysokości 20%. 

Wyjaśnił, że środki przyznawane stowarzyszeniom w trybie pozakonkursowym w 

wysokości 20% zostały ujęte w budżecie Miasta w rozdz. 92695 §2820 w 

wysokości 120.000,00. 

d) w sprawie: wprowadzenia zadania „Budowa boiska wielofunkcyjnego przy SP Nr 

10 i PG Nr 2 I etap”. 

Powtórzył wyjaśnienia udzielone Komisji Edukacji 

3. Wnioski Radnych Komisji Gospodarki Komunalnej 

a) w sprawie: Przebudowy skrzyżowania ul. Szosa Zambrowska z ul. Księżnej Anny 

Wyjaśnił, że opracowana jest dokumentacja projektowa. Kosztorys zadania, 

koszt ok. 686.000,00. Wykonanie zadania obejmuje sygnalizację świetlną wraz z 

geometrią skrzyżowania. W chwili obecnej nie jest możliwe wprowadzenie 

zadania do budżetu ze względu na znaczną wysokość szacowanych nakładów  

oraz brak źródła finansowania. 

b) w sprawie: Zabezpieczenia kwoty 7.000,00 na budowę obelisku poświęconego 

XXV – leciu wolnych wyborów na rondzie Solidarności. 

Wyjaśnił, że ze względu na ograniczone możliwości finansowe w chwili obecnej 

nie jest możliwe wprowadzenie do budżetu  powyższego zadania. 

c) w sprawie: Modernizacji ul. Kasztelańskiej 

Wyjaśnił, że modernizacja ul. Kasztelańskiej jest to wydatek remontowy, który 

mieści się w budżecie wydatków bieżących. Ze względu na konieczność 

spełniania wymogów wskaźnika określonego w art. 234 ustawy o finansach 

publicznych istnieje konieczność ograniczania wydatków bieżących. Na chwilę 

obecną nie ma możliwości zwiększania wydatków bieżących  budżetu miasta na 

2014 r. 

d) w sprawie: Podłączenia oświetlenia ul. Ciepłej na odcinku koło „Drobiarza” oraz 

ZDZ w Łomży. 
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Wyjaśnił, że względów formalno – prawnych (zadanie przyjęte do realizacji w 

ramach offsetu przez Galerię Narew”) nie ma możliwości budowy na tym terenie 

instalacji oświetlenia ulicznego. Doraźne uzupełnienie punktów świetlnych 

zostanie wykonanie w ramach zadań remontowych.   

e) w sprawie: Pokrycia dywanikiem asfaltowym ul. Por. Łagody na odcinku od ul. 

Kazańskiej do ul. Zawadzkiej w kwocie 300.000,00 

Wyjaśnił, że jest to wydatek remontowy, który mieści się w budżecie wydatków 

bieżących. Ze względu na konieczność spełniania wymogów wskaźnika 

określonego w art. 234 ustawy o finansach publicznych istnieje konieczność 

ograniczania wydatków bieżących. Na chwilę obecną nie ma możliwości 

zwiększania wydatków bieżących  budżetu miasta na 2014 r. 

f) w sprawie: Modernizacji boiska przy SP Nr 10 i PG Nr 2. 

Powtórzył wyjaśnienia udzielone Komisji Edukacji 

g) w sprawie: Modernizacji chodników i dróg dojazdowych przy ul. Polowej od 

strony M. Curie-Skłodowskiej. 

Wyjaśnił, że zgłoszone zadanie jest to zadanie remontowe. Ze względu na 

przyjęty program remontów ulic oraz ograniczone zasoby finansowe zadanie nie 

może zostać zrealizowane w 2014 r. 

h) w sprawie: Budowy szaletu miejskiego na Pl. Niepodległości w Łomży. 

Wyjaśnił, że ze względu na wysokie koszty budowy lub przebudowy istniejącego 

szaletu (szacowany kosz ok. 400.000,00) nie ma możliwości wprowadzenia do 

budżetu roku 2014 powyższego zadania inwestycyjnego. Mając na uwadze 

potrzeby mieszkańców planowane jest zawarcie umowy najmu dwóch 

przenośnych urządzeń sanitarnych umiejscowionych na Pl. Niepodległości. 

i) w sprawie: Przebudowy skrzyżowania ul. Zawadzkiej, por. Łagody i Niemcewicza 

z uwzględnieniem sygnalizacji świetlnej. 

Wyjaśnił, że projektowana jest przebudowa ul. Zawadzkiej na odcinku od Ronda 

Solidarności do ul. Przykoszarowej. Projekt docelowy nie przewiduje na tym 

skrzyżowaniu sygnalizacji świetlnej. Przy planowanej zmianie zasad organizacji 

ruchu w związku z przebudową ulicy na ulicę dwujezdniową ekonomicznie 

nieuzasadnione byłoby ponoszenie znacznych nakładów finansowych na 

tymczasowe rozwiązanie komunikacyjne. 

j) w sprawie: Budowy chodnika przy ul. Wesołej od byłego hotelu robotniczego. 

Wyjaśnił, że zadanie zostanie zrealizowane w ramach istniejącej pozycji 

wydatków  majątkowych rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne – Modernizacja 

chodników i dróg dojazdowych § 6050. 

4. Wnioski Radnych Komisji Finansów i Skarbu Miasta 

a) w sprawie: Wykonania alejek na starej części cmentarza na ul. Przykoszarowej. 

Wyjaśnił, że w budżecie Miasta na 20`14 r. przewidziane zostało do realizacji 

zadanie „Rozbudowa cmentarza przy ul. Przykoszarowej”. Powyższe zadanie 

zostanie przyjęte do realizacji w ramach oszczędności powstałych po 

zrealizowaniu zadania rozbudowy cmentarza, które w tym przypadku jest 

priorytetowe w celu zapewnienia miejsc pochówku. 
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b) w sprawie: Zatrudnienia koordynatora do obsługi procedury Niebieskiej karty i 

Lokalnego Zespołu Interdyscyplinarnego w kwocie 24.000,00. 

Wyjaśnił, że z dyrektorem MOPS zostało uzgodnione zwiększenie środków na 

wynagrodzenia, w celu zatrudnienia koordynatora do obsługi procedury 

powyższych zadań, w ramach przesunięcia środków w planie wydatków w trakcie 

roku budżetowego. 

c) w sprawie: Modernizacji boiska szkolnego przy Zespole Szkół Weterynaryjnych i 

Ogólnokształcących 

Wyjaśnił, że ze względu na ograniczone możliwości finansowe oraz 

przewidywany plan wydatków majątkowych  na 2014 r. na poziomie 79 mln zł. 

nie ma możliwości wprowadzenia do budżetu realizacji powyższego zadania w 

2014r. Wprowadzenie do budżetu dodatkowych wydatków majątkowych 

wiązałoby się ze wzrostem wysokości planowanych do zaciągnięcia kredytów, co 

stoi w sprzeczności z innymi wnioskami Radnych w zakresie konieczności 

obniżenia deficytu Miasta. 

5. Indywidualne wnioski Radnych zgłoszone na Sesji Rady Miasta w dniu 

18.12.2013 r. 

a) Radnego Andrzeja Wojtkowskiego w sprawie: Przebudowy skrzyżowania ul. 

Szosa Zambrowska z ul. Księżnej Anny 

Wyjaśnił, że wniosek radnego był przedmiotem wielokrotnych poważnych analiz. 

Jestem pełen zrozumienia dla przedstawionego problemu, co nie zmienia faktu 

braku środków finansowych  na realizację tego zadania. Wyżej przedstawione 

uzasadnienie nie podważa istoty problemu. 

b) Radnego Witolda Chludzińskiego w sprawie: Zabezpieczenia środków na 

wykonanie odwodnienia projektowanych ulic Wiosennej i Zawadzkiej. 

Wyjaśnił, że w ramach wydatków niewygasających zostały zabezpieczone środki 

na wykonanie projektu kanalizacji deszczowej. Wykonanie odwodnienia 

projektowanych ulic Wiosennej i Zawadzkiej wiąże się z poniesieniem znacznych 

nakładów finansowych, co wiązałoby się z koniecznością korekty planu 

wydatków majątkowych poprzez usunięcie realizacji kilku zadań. Wprowadzenie 

do budżetu dodatkowych wydatków majątkowych wiązałoby się ze wzrostem 

wysokości planowanych do zaciągnięcia kredytów, co stoi w sprzeczności z 

innymi wnioskami Radnych w zakresie konieczności obniżenia deficytu Miasta. 

c) Radnego Andrzeja Grzymały w sprawie: Remontu ulic Kopernika, Krzywe Koło, 

Kaktusowa i Studencka. 

Wyjaśnił, że tworzenie budżetu rozpoczyna się od sporządzenia zestawienia 

wszystkich zgłoszonych potrzeb. Następnie ustalane są limity wydatków możliwe 

do realizacji, określane są zadania priorytetowe możliwe do realizacji w ramach 

posiadanych środków. Plan wydatków majątkowych na 2014 r. w zakresie 

budowy ulic przewiduje w pierwszej kolejności realizację budowy ulic, które nie 

zostały wykonane, a ich  realizacja była ujęta w Wieloletnim Programie 

Remontów  Ulic na 2013 r. 
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d) Radnego Zbigniewa Prosińskiego w sprawie: Wprowadzenia do budżetu Miasta 

na 2014 r. zadania „Rewitalizacja Parku Jana Pawła II” – I etap w kwocie 

500.000,00. 

Wyjaśnił, że przesunięcie kwoty 500.000,00 z zadania „Budowa Budynku 

komunalnego” nie zabezpieczy w pełni kosztów I-go etapu zadania, natomiast w 

znaczący sposób ograniczy środki przeznaczone na budowę budynku 

komunalnego lub modernizację budynku Szpitala Zakaźnego. W chwili obecnej 

nie jest znana wysokość oszczędności , które mogą ewentualnie powstać w 

trakcie roku, w wyniku rozstrzygniętych przetargów innych zadań inwestycyjnych. 

Obecnie nie jest możliwe również określenie wysokości dywidendy, jaką Miasto 

uzyska w 2014 r. Ponieważ na chwilę obecną brak jest pokrycia finansowego dla 

całej wartości I etapu zadania – szacowane 1.800.000,00, nie może ono zostać 

wprowadzone do budżetu. 

e) Radnej Elżbiety Rabczyńskiej w sprawie: Zapewnienia środków finansowych w 

rezerwie budżetu Miasta na 2014 r. na obsługę prawną na potrzeby Komisji 

Rewizyjnej w wysokości 7.000,00. 

Wyjaśnił, że rezerwa budżetu Miasta są to środki zabezpieczone na realizację 

zadań, których nie dało się przewidzieć wcześniej, w związku z czym nie można 

w ramach rezerwy dokonywać podziału tych środków jeszcze przed uchwaleniem 

budżetu na 2014r. Budżet Miasta na 2014 r. w dziale 75022 zostanie zwiększony 

o kwotę 7.000,00  §4300 na zabezpieczenie obsługi prawnej. 

f) Radnego Macieja Głaz w sprawie wykreślenia w projekcie uchwały w sprawie 

budżetu pkt. 3 w § 10 i ppkt. C) w pkt. 8 w § 12.Pozostały deficyt wykonać 

przesuwając 100% środków z dz.700 rozdz. 70005 kwota przeznaczona na 

odszkodowania ul. Żabia. 

Wyjaśnił, że planowany deficyt Miasta na 2014 r. wynosi 13.734.875,00, 

natomiast proponowane zmiany do budżetu pokryją jedynie połowę  tej wartości.  

Spłata rat kapitałowych w ramach środków własnych  oznaczałaby konieczność 

ograniczenia wydatków majątkowych do kwoty planowanych dochodów 

majątkowych, czyli zmniejszenie wydatków inwestycyjnych. Należy podkreślić, że 

same zadania realizowane z udziałem środków zewnętrznych przekraczają 

kwotę dochodów majątkowych. Kwota zabezpieczona w projekcie budżetu  w 

rozdz. 70005 dotyczy wykupów gruntów różnych, nie tylko ul. Żabiej. Wykupy te 

są niezbędne do kontynuowania już podjętych inwestycji. Przedstawione przez 

Radnego rozwiązanie w zakresie sposobu finansowania deficytu jest sprzeczne z 

zapisami ustawy o finansach publicznych. art. 217 określa, iż deficyt budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego może być sfinansowany przychodami 

pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego, kredytów, pożyczek, prywatyzacji majątku. 

W związku z powyższym pomimo, iż nasza jednostka według projektu budżetu 

na 2014 r. wypracuje nadwyżkę operacyjną (różnica między dochodami 

bieżącymi, a wydatkami bieżącymi) w wysokości 9.977.494,00, na sfinansowanie 
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rozchodu z tytułu spłaty rat kapitałowych jesteśmy zmuszeni pozyskać 

zewnętrzne źródła finansowania. 

 Radny Zbigniew Prosiński odnosząc się do  odpowiedzi Prezydenta na swój 

wniosek zwrócił uwagę, że jego zdaniem oszczędności będzie dużo więcej, w 

związku z tym sądzi, że będzie można ok. 1 mln zł. z dywidendy przeznaczyć na to 

zadanie. Zauważył ponadto, że  pierwszy etap nie jest skalkulowany, ponieważ 

zadanie to nie jest podzielone na etapy. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając wyjaśnił, że całość zadania 

rewitalizacji Parku Jana Pawła II to koszt 5,5 mln zł. Prosi radnego, aby nie zmuszał 

go, aby w chwili obecnej  wyrażał zgodę, gdy jeszcze nie ma dywidendy i prosi aby to 

Prezydent wnioskował, na co chce ta dywidendę przeznaczyć, być może pojawią się 

pilniejsze sprawy. Dodał, że w dniu dzisiejszym rozmawiał z Zarządem MPWiK i tam 

również pojawi się dywidenda, chociaż niewielka.  

Radny Zbigniew Prosiński stwierdził, że jest pewien, że w ciągu roku środki 

znajdą się i jest pewien, że w roku przyszłym miasto jest w stanie w paru tym 

wykonać oświetlenie i ciągi piesze, plus plantowanie terenu. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski odnosząc się do wypowiedzi stwierdził, że po 

dzisiejszym posiedzeniu Komisji jeszcze raz będzie chciał przedłożyć radnym te 

wnioski, co do których zobowiązuje się, że jeżeli pojawią się jakiekolwiek możliwości 

wprowadzenia, będzie wówczas współautorem wprowadzenia tych wniosków do 

budżetu na rok 2014. Na dzień dzisiejszy nie może tego zrobić, ponieważ byłby 

niewiarygodny. 

Radna Bogumiła Olbryś zabierając głos stwierdziła, że występuje w imieniu dużej 

grupy młodzieży ZSWiO i ZSMiO. Zwróciła następnie uwagę, że w zadaniu z roku 

2012 była modernizacja boisk przy SP nr 10 i PG nr 2 oraz ZSWiO i ZSMiO.  Było to 

duże zadanie i z tego co wie, to dokumentacja na te wszystkie 4 boiska została 

wykonana. W związku z tym, iż Prezydent w przypadku realizacji tego zadania  przy 

SP nr 10 i PG nr 2 zapisał, że będą starać się w swoich działaniach pozyskać środki 

zewnętrzne z różnych źródeł, prosi, aby pochylić się również nad  tymi pozostałymi 2 

kompleksami boisk. Jej zdaniem skupienie się tylko nad tymi dwoma jest 

niesprawiedliwe, ponieważ  w budżecie zadanie było na wszystkie 4. Następnie 

poprosiła o wyjaśnienie, jakie są plany wobec zadania dotyczącego  realizacji 

budynku komunalnego, ponieważ w pierwotnym projekcie to zadanie jest.  

Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta zabierając głos przeprosiła za  

błąd powstały przy wniosku radnego Prosińskiego. Wyjaśniła, że tyle było tych 

wniosków, iż przy wniosku radnego Prosińskiego omyłkowo wpisano budynek 

komunalny, tego zapisu być nie powinno. Zadanie to pozostaje. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski dodał, że jeżeli w projekcie budżetu były 

zapisane budynek komunalny i szpital zakaźny, to nie mieli innego wyjścia. 

Przypomniał, że cały czas prosił radnych i będzie prosił cały czas, aby tych 2 pozycji 

nie ruszać, ponieważ w momencie, gdy będzie decyzja o przejęciu budynku po 

szpitalu zakaźnym, muszą mieć rezerwy. Podkreślił, że budynek komunalny nie jest 

wykreślony i ma nadzieję, że będą mieli środki przynajmniej na to, aby rozpocząć tą 
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inwestycję w  II połowie, czy III kwartale 2014 roku, oddanie natomiast można 

zaplanować na 2015 rok, albowiem  obie inwestycje będą kosztowały w sumie  

ponad. 12 mln zł. ponieważ budynek komunalny 6,5 mln zł, a szpital 5,5. 

Radny Henryk Piekarski odnosząc się do wyjaśnień Prezydenta na zgłoszone 

przez Komisje i radnych wnioski stwierdził, że wyjaśnienia Prezydenta dotyczące 

zabezpieczenia środków na budowę obelisku poświęconego XXV – leciu wolnych 

wyborów na rondzie Solidarności zadawala go, w związku z powyższym wniosek 

swój wycofuje.  

Radny Witold Chudziński odnosząc się do  odpowiedzi Prezydenta na jego 

wniosek dotyczący odwodnienia projektowanych ulic Wiosennej i Zawadzkiej, a 

dotyczy to całego osiedla, stwierdził, że jest już za późno. Dodał, że  nie widzi 

spójności w działaniach zmierzających do rozwiązania tego problemu. Prosi o 

informację, jak miasto ma zamiar rozwiązać ten problem. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnemu Chudzińskiemu  

wyjaśnił, że na chwile obecną nie chce się w tej kwestii wypowiadać. Dyskutowali na 

ten temat 3 godziny wysłuchał wszystkich opinii  i czy c będzie to szło na Łomżyczkę, 

czy do Narwi, czy ul. Zawadzką, czy Przykoszarową, to w tej kwestii muszą 

wypowiedzieć się fachowcy. Podkreślił, że jedno jest pewne, że odwodnienie tego 

osiedla będzie dużo kosztować, jest to dodatkowy koszt, ponieważ dopiero w 

momencie projektowania stwierdzono, że odwodnienie jest niezbędne, ponieważ   

mieszkańcy zaczęli się tam znowu budować i będą mieli ogromny kłopot, gdy zacznie 

im zalewać piwnice. Dodał, że już w chwili obecnej niektórzy mają problemy z 

odwodnieniem swojej posesji. Poprosił, aby na temat pozyskiwania środków unijnych 

wypowiedział się Prezydent Dobosz.  

Prezydent Beniamin Dobosz zabierając głos wyjaśnił, że prowadzone są dwie 

procedury projektowania, pierwsza dotyczy ul. Zawadzkiej, druga ul. Wiosennej. Są 

to dwie  oddzielne procedury, prowadzone przez dwóch  niezależnych projektantów. 

Projektant ul. Wiosennej zaprojektował ulicę w sposób kompletny, zabrakło mu  

ostatniego elementu,  a mianowicie koncepcji odwodnienia ulicy. Dodał, że chodzi tu 

o deszczówkę, której nie ma gdzie odprowadzić. Wyjaśnił, że  w związku z 

ukształtowaniem terenu, istniejącym rowem można by było pozwolić wodzie spływać, 

pod przepustem w Szosie do Mężenina, w stronę pól i dalej do Łomżyczki, do 

Konarzyc. Pojawiły się jednak ogromne problemy, ponieważ przepust pod droga w 

Konarzycach jest notorycznie zalewany, co roku wiosna powstaje tam rozlewisko, 

mieszkańcy walczą zalewaniem swoich posesji. W związku z tym jest niemożliwe 

puszczenie dodatkowej ilości wody na Konarzyce i Łomżyczkę z tego względu oraz 

dlatego, że nie wyraża na to zgody Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń 

Wodnych. Jest więc to problem miasta, co z tą woda zrobi.  W  związku z tym 

wydano dodatkowe zlecenie KOMI, że ma wykonać dokumentację  techniczną, 

projekty rozwiązań technicznych, jak odwodnić zarówno ul. Wiosenna, jak i ul. 

Zawadzką i docelowo cały obszar ulic w tym rejonie. Dodał, że dotyka to również 

problemu odprowadzenia wód deszczowych w nowobudowanych blokach, ponieważ 

powinny one już być odwadniane  przez ulicę Zawadzką. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o 
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ul. Wiosenną, to można odwodnić część tej ulicy do osiedla dewelopera, do ul. 

Przykoszarowej w sposób naturalny, posiadają tu pozwolenie wodno – prawne na 

odprowadzanie wód deszczowych Łomżyczki, natomiast pozostaje problem 

pozostałej części. Zwrócił uwagę, że projektanci stwierdzają, że nie można tego 

odwodnić za pośrednictwem rowów odkrytych, które są przy Szosie do Mężenina, 

one nie zgromadzą odpowiedniej ilości wody. W związku z tym powstała koncepcja 

budowy zbiornika retencyjnego o pow.1,2 ha i głębokiego, który gromadziłby wodę z 

dreszczów. Aby nie odprowadzać  przelewającej się wody dalej do Łomżyczki, przez 

pole, zaprojektowana została przepompownia,  która przepompowywałaby część 

wody przy ogródkach działkowych do systemu kanalizacji miejskiej deszczowej. 

Podkreślił następnie, że na dzień dzisiejszy prognozy finansowe są bardzo 

niekorzystne dla miasta, ponieważ ten wariant przewiduje koszt ok. 7 mln zł. dodał, 

że projektanci z KOMI zaproponowali  wariant alternatywny, że aby odwodnić ten 

obszar za pośrednictwem  zarówno wykopanego  w ziemi kanału deszczowego, jak i 

kanału odkrytego do Narwi. Zaproponowali, że na 7,5 m, na odcinku ok. 800 m 

trzeba by było wydrążyć ten  kanał, a na pozostałym odcinku wykopać. Pojawiają się 

tutaj problemy związane z uzyskaniem zgody wszystkich właścicieli, ponieważ w tym 

przypadku nie można wykorzystać spec ustawy, muszą tu być  dobrowolne umowy 

cywilno – prawne z wszystkimi  właścicielami. W związku z tym, na chwile obecna 

sytuacja jest patowa, jest zaprojektowana ul. Wiosenna, której realizację proponują w 

roku 2014, nie posiadają jednak tego ostatniego elementu. Muszą więc spotkać się 

ponownie  z projektantami, aby przedstawić te warianty i je przedyskutować z 

Przewodniczącym Komisji Gospodarki Komunalnej, aby zrozumiał jakie są opcje 

techniczne, jak to zrobić, aby koszty były stosunkowo niskie i wiosenna mogła być 

zrealizowana. Dodał, że gdyby udało się miastu uzyskać dofinansowanie  na budowę 

ul. Zawadzkiej, jako jednej z najważniejszych ulic w mieście  w ramach 

dofinansowania unijnego, można byłoby wkomponować element np. przepompowni, 

czy zbiornika retencyjnego itd., jako element budowy ulicy i odwodnienia w ramach 

całości. Nie można było tego zrobić w przypadku Szosy do Mężenina, ponieważ 

Szosa do Mężenina miała swoje odwodnienie już gotowe.  

Radny Witold Chudziński wyjaśnił, że poruszał ten problem w takim celu, aby  

była kompletna dokumentacja, ponieważ chcąc składać wniosek należy posiadać 

kompletną dokumentację.  

Radny Andrzej Wojtkowski zabierając głos zwrócił uwagę, że z wyjaśnień 

Prezydenta wynika, iż wykonanie zadania „skrzyżowanie  ul. Szosa Zambrowska  z 

ul. Ks. Anny”  jest niemożliwe do wykonania ze względów finansowych. Dodał, że na 

ostatniej sesji złożył wniosek dalej idący, gdzie wskazywał, aby zadanie zostało 

wykonane z oszczędności w przetargach. Nie było natomiast mowy o liście 

rezerwowej, podtrzymuje więc swój wniosek, aby to zadanie, jako priorytet  było 

wykonane z oszczędności z przetargów.  

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnemu wyjaśnił, że nie 

jest możliwe, w chwili obecnej wprowadzenie tego zadania do budżetu, ale będzie  

wpisane jak radny proponuje. Powtórzył następnie, że zostanie stworzona  lista 
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wniosków. Dodał, że mógł zaproponować inne rozwiązanie, ale uważał, że głównym 

celem jest obniżanie deficytu miasta i dzięki zwiększeniu dofinansowania do 90% 

udało się zejść  z 17 mln zł do 13 mln zł.  

Radny Andrzej Wojtkowski kontynuując  wypowiedź odniósł się do odpowiedzi 

na wniosek Komisji Sportu dotyczącego przeznaczenia 200 tys. zł z wykupu gruntów 

na sport, dotacje dla klubów sportowych, zwracając uwagę, że do tego wniosku 

Prezydent nie odniósł się. Dodał, że dziękuje za 100 tys. zł. i  w sumie ze środkami z 

profilaktyki będzie to kwota ponad 1 mln zł. Podkreślił, że był to wniosek Komisji i nie 

może go wycofać. Poprosił również o bliższe skomentowanie odpowiedzi na wniosek 

dotyczący ul. Kasztelańskiej.  

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnemu wyjaśnił, że 

zgodnie z przepisami,  komisje merytoryczne zakończyły już prace nad budżetem i 

do tego wniosku może odnieść się wyłącznie Komisja Finansów. Odpowiadając 

następnie na wniosek, o którym mówił radny zwrócił uwagę, że  na ten wniosek 

została zwiększona kwota o 100 tys. zł. i jeżeli mówił o zwiększeniu ze środków 

alkoholowych, to w sumie  jest kwota  200 tys. zł.  

Prezydent Beniamin Dobosz  odnosząc się do  wyjaśnienia, że modernizacja 

ul. Kasztelańskiej jest to wydatek remontowy, który mieści się w budżecie wydatków 

bieżących. Podkreślił, że ul. Kasztelańska nie jest ujęta w Programie remontu ulic. 

Radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że w związku z tym wniosek wycofuje. 

Radna Hanka Gałązka podziękowała Prezydentowi, że przychylił się do jej 

wniosku, popartego przez poszczególne komisje dotyczącego modernizacji boiska 

przy SP nr 10 i PG nr 2. Prosi jednak o odpowiedź, jak będzie to realizowane, bo z 

tego co się zorientowała, to nie będzie to ujęte w chwili obecnej w  budżecie. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnej wyjaśnił, że ma 

nadzieję, iż na sesję poniedziałkową zdąży przedłożyć radnym listę rezerwową, na 

której będzie ta inwestycja. Gdy pojawi się szansa na dofinansowane, zadanie to 

zostanie wprowadzone do budżetu. 

Radny Andrzej Grzymała zabierając głos poprosił o wyjaśnienie, kto szacuje 

koszty inwestycji, nie wyobraża sobie bowiem, że realizacja szaletu to koszt ok. 500 

tys. zł.  

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnemu stwierdził, że  w tej 

materii opierał się o wyjaśnienia fachowców. Zauważył następnie, że jedynie, co 

można zrobić ze starym szaletem, to wyburzyć go i wszystko wybudować od nowa. 

Radny Andrzej Grzymała kontynuując zwrócił uwagę, że za 400 tys. zł. można 

wybudować dom, a szalet nie jest tak kosztowną inwestycją. Następnie zwrócił 

uwagę na kwestie związane z realizacją uchwał Rady, w tym przypadku chodzi mu o 

realizację  Programów budowy i remontu ulic. Jego zdaniem zbyt późno są 

ogłaszane przetargi na  projekty np. na remonty  ulic , co powoduje, że później sama 

realizacja jest późno. W konsekwencji zwykły remont często trwa dwa lata i dłużej. 

Dodał, że zdaje sobie sprawę, iż jest zapis mówiący, że do wysokości środków w 

budżecie, ale uchwały były przyjmowane w 2012 roku i  jeżeli będą opóźnienia, 

wszystko zacznie się przesuwać w czasie i inwestycje zaczną nakładać się co roku, 
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w końcu dojdzie do tego, że inwestycje zaplanowane na 2017 rok, zostaną 

zrealizowane w 2020. Podkreślił, że dotyczy to bardzo ważnych ulic. Zwrócił również 

uwagę, że w wyjaśnieniach Prezydenta  zostały połączone oba  Programy, tj. 

Budowy ulic i Remontu ulic, a powinno to być odrębnie. Prosi więc, aby gdy znajdą 

się środki, te ulice były realizowane. 

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając radnemu wyjaśnił, że na 

chwile obecna proponują jako priorytet realizację Domu Pastora, ul. Krzywe Koło i 

kamienne schody. Jeżeli chodzi o pozostałe, to na chwilę obecną nie jest w stanie 

odpowiedzieć. Zgodził się, że ul. Kopernika jest również bardzo potrzebną ulicą, jest 

program i w miarę możliwości będą go realizować. 

Radny Zbigniew Lipski zabierając głos w dyskusji stwierdził, że z uwagą 

przysłuchuje się dyskusji, chciałby jednak aby Prezydent odpowiedział mu na 

pytanie, czy wierzy, iż w latach 2014 – 2015 wybuduje budynek komunalny.   

Prezydent Mieczysław Czerniawski odpowiadając stwierdził, że wierzy i 

dlatego mówił, że rozpoczęcie musi nastąpić w 2014 roku.  

Przewodnicząca podsumowując dyskusję podkreśliła, że Prezydent na sesję 

przedłoży jeszcze listę priorytetowa. W związku z powyższym uważa, że  w chwili 

obecnej Komisja powinna przegłosować tylko te wnioski, które nie zostały 

uwzględnione, a które wskazują pokrycie  finansowe. Zwróciła uwagę, że nie będą 

głosowane również te wnioski, które Prezydent  przyjął, bądź te, w stosunku do 

których  deklaruje, że będą zrealizowane. Zauważyła, że Prezydent pozytywnie 

odniósł się do: 

1) wniosku radnych Komisji Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie 

dotacji dla Zespołu Pieśni i Tańca „Łomża” 

2) wniosku radnych Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

a) w sprawie zakupu pojemników na odchody „Sprzątaj po swoim psie”. 

b) w sprawie dotacji dla ponadnormatywnych patroli KPM, zmotoryzowanych 

patroli na ul. Wojska Polskiego w godzinach nocnych od godz. 000 do godz. 500 

c) w sprawie Budżetu Obywatelskiego w wysokości 300.000,00. 

3) wniosku radnych Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

a) w sprawie dotacji dla stowarzyszeń sportowych. 

b) w sprawie utworzenia w rozdziale 92605 § 2820 pozycji „Środki przyznawane 

stowarzyszeniom w trybie pozakonkursowym” w wysokości 20%. 

4) wniosku radnych Komisji Gospodarki Komunalnej w sprawie budowy chodnika 

przy ul. Wesołej od byłego hotelu robotniczego. 

5) wniosku radnych Komisji Finansów 

a) w sprawie wykonania alejek na starej części cmentarza na ul. Przykoszarowej. 

b) w sprawie zatrudnienia koordynatora do obsługi procedury Niebieskiej karty i 

Lokalnego Zespołu Interdyscyplinarnego w kwocie 24.000,00. 

6) wniosku radnej Elżbiety Rabczyńskiej w sprawie Zapewnienia środków 

finansowych  na 2014 r. na obsługę prawną na potrzeby Komisji Rewizyjnej w 

wysokości 7.000,00. 
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Dodała, że Prezydent poinformował, iż część wniosków ze względu na brak  środków 

na ich realizację  umieści  na rezerwowej liście priorytetów dotyczy to wniosków: 

1) w sprawie Modernizacji boiska przy SP Nr 10 i PG Nr 2 

2) w sprawie przebudowy skrzyżowania ul. Szosa Zambrowska z ul. Księżnej Anny 

3) w sprawie: Modernizacji ul. Kasztelańskiej 

4) w sprawie: Pokrycia dywanikiem asfaltowym ul. Por. Łagody na odcinku od ul. 

Kazańskiej do ul. Zawadzkiej w kwocie 300.000,00 

5) w sprawie: Modernizacji chodników i dróg dojazdowych przy ul. Polowej od strony 

M. Curie-Skłodowskiej. 

6) w sprawie: Budowy szaletu miejskiego na Pl. Niepodległości w Łomży. 

7) w sprawie: Przebudowy skrzyżowania ul. Zawadzkiej, por. Łagody i Niemcewicza 

z uwzględnieniem sygnalizacji świetlnej. 

8) w sprawie: Modernizacji boiska szkolnego przy Zespole Szkół Weterynaryjnych i 

Ogólnokształcących 

9)  Radnego Witolda Chludzińskiego w sprawie Zabezpieczenia środków na 

wykonanie odwodnienia projektowanych ulic Wiosennej i Zawadzkiej. 

10)  Radnego Andrzeja Grzymała w sprawie Remontu ulic Kopernika, Krzywe Koło, 

Kaktusowa i Studencka. 

11)  Radnego Zbigniewa Prosiński w sprawie  wprowadzenia do budżetu Miasta   

       na 2014 r. zadania „Rewitalizacja Parku Jana Pawła II”.  

Zauważyła, że Prezydent poinformował również, że  wnioski: 

1) w sprawie podłączenia oświetlenia ul. Ciepłej na odcinku koło „Drobiarza” oraz 
ZDZ w Łomży jest już realizowany w inny  możliwy sposób. Doraźne uzupełnienie 
punktów świetlnych zostanie wykonanie w ramach zadań remontowych.   

2) w sprawie Dopisania w dziale 926 zadania „Gala Sportu w Łomży” nie może być 

ujęty w budżecie, ale zobowiązał się objąć patronatem honorowym realizację 

powyższego zadania. 

Zwróciła następnie uwagę, że  w związku z tym, iż większość wniosków 

Prezydent przyjął, pozostałe są ujęte na liście rezerwowej,  a do wniosku radnego 

Głaz odniósł się negatywnie,  poddała pod glosowanie wniosek radnego Macieja 

Głaz w sprawie wykreślenia w projekcie uchwały w sprawie budżetu pkt. 3 w § 10 i 

ppkt. C) w pkt. 8 w § 12.Pozostały deficyt wykonać przesuwając 100% środków z 

dz.700 rozdz. 70005 kwota przeznaczona na odszkodowania ul. Żabia. 

W wyniku głosowania  5 głosami za, przy 6 przeciwnych i 2 wstrzymujących 

Komisja wniosku nie przyjęła. 

 Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie, kto jest za przyjęciem 

projektu budżetu  miasta na 2014 rok wraz z autopoprawką Prezydenta i przyjętymi 

wnioskami intencyjnymi, które znajda się w opinii Komisji Finansów. 

 Komisja  w wyniku głosowania 7 głosami za, przy 1 przeciwnym i 5 

wstrzymujących przyjęła projektu budżetu  miasta na 2014 rok wraz z autopoprawką 

Prezydenta i przyjętymi wnioskami intencyjnymi. 
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Ad. 6 

 

  Przewodnicząca  wprowadzając do tematu poprosiła  o przedstawienie 

wniosku. 

Pani Grażyna Kołodziejska  – Skarbnik Miasta,  przedstawiła wniosek 

Prezydenta w sprawie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na 

lata 2014 – 2027  zgodnie z drukami nr -  zgodnie z drukami nr 622, 622/1, 622/2 

622A/. 

Komisja nie zgłosiła uwag do przedłożonego materiału i  w wyniku głosowania 

8 głosami za, przy 2 przeciwnych i 3 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 

2014 – 2027. 

 

Ad. 7 

 W sprawach różnych radny Andrzej Grzymała  zwracając się do Prezydenta  

zauważył, że docierają do niego informacje, że liczba firm, które maja prowadzić 

działalność w Parku Przemysłowym jest  obwarowana pewnym ograniczeniem, że 

nie może być mniej niż 15, a nie więcej niż 30.  

 Prezydent Beniamin Dobosz wyjaśnił, że projekt przewiduje w roku 2017 

minimum 15 firm, w roku 2018  - 30 firm. Podkreślił, że jest to minimum, a 

konsekwencje niedotrzymania są takie jak w każdym  projekcie unijnym, że nie 

osiągnięcie rezultatu może powodować kary. Podkreślił, że projekt przewiduje 

maksymalnie 33 pomieszczenia biurowe, w których będą instalowane nowe podmioty 

i jak w wielu przypadkach  rezultaty są osiągane, a jeżeli są jakieś kłopoty, problemy, 

składa się wnioski do Urzędu Marszałkowskiego.  Wyjaśnił, że dużo zależy od tego, 

jak będą przedstawione i zaoferowane stawki. Dodał, że w tym przypadku 

przedsiębiorca nie płaci ZUS, on wchodzi i wszystko ma „podane na tacy” i jeżeli 

nawet nie  powiedzie się jemu, to wychodzi z firmy  bez  skutków finansowych, jeżeli 

wcześniej nie zaciągnie długów.  

 Radny Witold Chudziński zabierając głos stwierdził, że dotarły do niego 

informacje, iż pewna osoba złożyła do służb Wojewody skargę  na budowę Parku 

Przemysłowego, stwierdzając, że zostało naruszone prawo. Czy jest już odpowiedź 

służb Wojewody w tej sprawie. 

 Prezydent Beniamin Dobosz wyjaśnił, że wiedzą, iż ta osoba nie ma prawa 

zadawać takich pytań, gdyż nie jest stroną postępowania i w tym duchu służby 

Wojewody odpowiedziały.   

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokołowała:                                                             Przewodnicząca Komisji 

 

D. Śleszyńska                                                                Alicja Konopka  
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Opinia 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
z dnia 27 grudnia 2013 r. 

 
 
 
 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 2014 - 2027 /druk 
nr 622, 622/1, 622/2 622A  

 
 
 
 
 
Komisja Finansów i Skarbu Miasta wniosek Prezydenta  w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 2014 - 2027 /druk nr 622, 
622/1, 622/2 622A analizowała na posiedzeniach w dniu 16 i 27 grudnia 2013 r. i po 
wysłuchaniu wyjaśnień Prezydenta Miasta  i  Skarbnik Miasta oraz  analizie 
materiałów, w wyniku głosowania  8 głosami za, przy 2  przeciwnych  i   3 
wstrzymujących zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 2014 – 2027. 

 
 
                                                                                    Przewodnicząca 
                                                                       Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                          Alicja Konopka 
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Opinia 
Komisji Finansów i Skarbu Miasta 

z dnia 27 grudnia 2013 r. 
 
 
 
 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 2013 – 
2027 /druk nr 657, 657A/ 

 
 
 
 
 
Komisja Finansów i Skarbu Miasta wniosek Prezydenta w  sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 2013 – 2027/druk nr 657, 
657A/ analizowała na posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2013 r. i po wysłuchaniu 
wyjaśnień Prezydenta Miasta  i  Skarbnik Miasta oraz  analizie materiałów, w wyniku 
głosowania  9 głosami za, przy braku  przeciwnych  i   2 wstrzymujących 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Łomża na lata 2013 – 2027 

 
 
                                                                                    Przewodnicząca 
                                                                       Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                          Alicja Konopka 
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Opinia 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
z dnia 27 grudnia 2013 r. 

 
 
 
 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2013 /druk nr 658,  658/1, 658/2, 658C/ 
 

 
 
 
 
Komisja Finansów i Skarbu Miasta wniosek Prezydenta w  sprawie zmian w 

budżecie miasta na rok 2013 /druk nr 658,  658/1, 658/2, 658C/ analizowała na 
posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2013 r. i po wysłuchaniu wyjaśnień Prezydenta 
Miasta, Zastępcy Prezydenta  i  Skarbnik Miasta oraz  analizie materiałów, w wyniku 
głosowania  10 głosami za, przy braku  przeciwnych  i   wstrzymujących zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2013. 

 
 
 
                                                                                    Przewodnicząca 
                                                                       Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                          Alicja Konopka 
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Opinia 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
z dnia 27 grudnia 2013 r. 

 
 
 
 

w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem 2013 roku /druk nr 656, 656A/ 

 
 

 
 

 
Komisja Finansów i Skarbu Miasta wniosek Prezydenta w  sprawie wydatków 

które nie wygasają z upływem 2013 roku /druk nr 656, 656A/ analizowała na 

posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2013 r. i po wysłuchaniu wyjaśnień Prezydenta 

Miasta, Zastępcy Prezydenta  i  Skarbnik Miasta oraz  analizie materiałów, w wyniku 

głosowania  11 głosami za, przy braku  przeciwnych  i   1 wstrzymującym 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wydatków które nie wygasają z 

upływem 2013 roku. 

 
 
 
                                                                                    Przewodnicząca 
                                                                       Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                          Alicja Konopka 
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Opinia 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
z dnia 27 grudnia 2013 r. 

 
 
 
 

w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej do kosztów 1 
wozokilometra dla Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu Budżetowego w 

Łomży /druk nr 659, 659/1, 659B/ 
 

 
 
 
 
Komisja Finansów i Skarbu Miasta wniosek Prezydenta w  sprawie ustalenia 

stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej do kosztów 1 wozokilometra dla 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu Budżetowego w Łomży /druk nr 
659, 659/1, 659B/ analizowała na posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2013 r. i po 
wysłuchaniu wyjaśnień Prezydenta Miasta  i  Skarbnik Miasta oraz  analizie 
materiałów, w wyniku głosowania  10 głosami za, przy braku  przeciwnych  i   
wstrzymujących zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki 
jednostkowej dotacji przedmiotowej do kosztów 1 wozokilometra dla Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Komunikacji Zakładu Budżetowego w Łomży 

 
 
                                                                                    Przewodnicząca 
                                                                       Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                          Alicja Konopka 
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                     Łomża, dnia  30 grudnia 2013 roku               
Komisja Finansów i Skarbu Miasta 
Rady Miejskiej Łomży 

 
BRM.0012.47.2013      

  
               RADA MIEJSKA ŁOMŻY 
 
 

Stanowisko 
Komisji Finansów i Skarbu Miasta 

z dnia  16 grudnia 2013 roku 
 
 
w sprawie projektu budżetu miasta na 2014 rok 

 
 

 Komisja Finansów i Skarbu Miasta projekt budżetu miasta  analizowała 

na posiedzeniach w dniu 16 i 27  grudnia 2013 r.  

Koncepcję budżetu na 2014 rok przedstawił Prezydent Miasta Mieczysław 

Czerniawski, który stwierdził, że  projekt     budżetu   na   rok  2014 uwzględnia cele i 

zadania ustalone w „Założeniach Polityki Społeczno-Gospodarczej Miasta Łomża na 

2014 rok” przyjętej uchwałą Nr 366/XLIV/13 Rady Miejskiej Łomży z dnia 30 

października 2013 roku oraz zadania inwestycyjne ujęte w „Programie wydatków na 

wieloletnie wydatki majątkowe w latach 2014-2016” 

Przedstawiony projekt budżetu miasta na 2014 r. opracowano przy założeniu 

dochodów możliwych do uzyskania oraz wydatków w zakresie niezbędnym do 

funkcjonowania jednostki.  

Rok 2014 będzie pierwszym rokiem obowiązywania indywidualnego 

wskaźnika poziomu zadłużenia jednostek samorządowych, który został określony w 

ustawie o finansach publicznych. Wysokość wskaźnika liczona jako średnia 

arytmetyczna z okresu trzech poprzednich lat ma kluczowe znaczenie przy 

określeniu kształtu budżetu w 2014 r. Wskaźnik liczony jest w stosunku do dochodów 

ogółem. Pozyskane zewnętrzne źródła dofinansowania wydatków majątkowych, 

paradoksalnie wpływają negatywnie na wysokość dopuszczalnego poziomu 

wskaźnika z art. 243 ustawy. 

Projekt budżetu miasta zakłada dochody bieżące na poziomie 239 613 988,00 

zł., natomiast wydatki bieżące w wysokości 229 636 494,00 zł. Nadwyżka operacyjna 

wynosi 9.977.494,00 zł. Ponieważ możliwości pozyskania dochodów bieżących są 

znacznie ograniczone zachodzi konieczność  redukowania wydatków bieżących. Na 

kondycję finansową miasta duży wpływ wywierają: niewielkie możliwości pozyskania 

dochodów budżetowych oraz po stronie wydatków zadania realizowane w ramach 

ustawowych obowiązków  (głównie w zakresie oświaty, edukacyjnej opieki 

wychowawczej, pomocy społecznej).  

Wydatki majątkowe przedstawione w projekcie budżetu na poziomie 

79.711.165,00 zł. w  54,5 % t. j. w kwocie 43.467.867,00 zł. finansowane będą 
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środkami zewnętrznymi. Pozostałe źródła finansowania stanowią dochody własne w 

wysokości 22 508.423,00 oraz kredyty 13.734.875,00. Proponowane do realizacji 

zadania inwestycyjne, które będą finansowane przy udziale środków zewnętrznych 

wynoszą 61.627.687,00. Pozostałe 18.083.478,00 stanowią inwestycje realizowane 

wyłącznie w ramach środków własnych.  

Przyjęty deficyt budżetu miasta w wysokości 13.734.875,00 zł. jest niższy od 

deficytu planowanego w budżecie miasta na 2013 r. (24 333 000,00) o kwotę 

10.598.125,00. W 2014 r. planowane jest zaciągnięcie kredytu w wysokości 

19.867.095,00, z czego kredyt na zadania inwestycyjne stanowi kwotę 

13.734.875,00, natomiast kwota 6 132 220,00 zostanie przeznaczona na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

Przedstawione w projekcie budżetu wielkości będą ulegały zmianom w trakcie 

roku ze względu na dostosowanie do bieżących potrzeb oraz   projektowane zmiany 

w ustawie o finansach publicznych.  Ponadto Ministerstwo Finansów dotychczas nie 

zajęło stanowiska w sprawie zasad rozliczania podatku VAT przez samorządowe 

jednostki budżetowe w związku z uchwałą NSA z  24 czerwca 2013 r. 

Na posiedzeniu w dniu 16 grudnia 2013 r. Komisja zapoznała się z opiniami i 

wnioskami zgłoszonymi przez  merytoryczne Komisje Rady.  

 W posiedzeniu uczestniczyli Przewodniczący  stałych Komisji. 

Komisja Gospodarki Komunalnej wniosła o ujęciu w projekcie budżetu 

miasta na 2014 rok zadań: 

1. Przebudowa skrzyżowania ul. Szosa Zambrowska z ul. Księżnej Anny. 

2. Zabezpieczenie kwoty w wysokości 7 tys. zł na budowę obelisku     poświęconego 

XXV - leciu wolnych wyborów na rondzie Solidarności. 

3. Modernizacja ul. Kasztelańskiej wzdłuż bloków 4, 6, 8, 10. 

4. Podłączenie oświetlania ul. Ciepłej  na odcinku koło „Drobiarza” oraz ZDZ w  

Łomży. Kwotę w wysokości 30 tys. zł na ten cel, Komisja proponuje przesunąć  

z dz. 803 „Szkolnictwo wyższe”. 

5. Pokrycie dywanikiem asfaltowym ul. por. Łagody na odcinku od ul. Kazańskiej  

do ul. Zawadzkiej. Kwotę w wysokości ok. 300 tys. zł na realizację  powyższego    

zadnia Komisja proponuje przeznaczyć ze środków uzyskanych w wyniku 

zwiększenia dofinansowania z 60 % na 90 % dotacji unijnych na  inwestycje 

drogowe. 

6. W dz. 801 modernizacja boiska przy SP nr 10 i PG   nr 2 ( ze środków  

wynikających ze zwiększenia dotacji unijnych na inwestycje ). 

7. W dz. 600 rozdz. 60016 pkt 7 „Modernizacja chodników i dróg dojazdowych”   

zadania – modernizacja chodników przy ul. Polowej od strony ul. M. Curie –  

Skłodowskiej. 

8. Budowa szaletu miejskiego na Pl. Niepodległości w Łomży. 

9. Przebudowa skrzyżowania ul. Zawadzkiej, por. Łagody i Niemcewicza z  

uwzględnieniem sygnalizacji świetlnej. 

10. Budowa chodnika przy ul. Wesołej od byłego hotelu robotniczego. 
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Komisja  Bezpieczeństwa i Porządku – wniosła o: 

1. Przeznaczenie, zaplanowanej w projekcie budżetu kwoty w wysokości 10 tys. 

zł na akcję „Sprzątaj po swoim psie”, na zakup pojemników na psie odchody. 

2. Przeznaczenie, 10 %  /w skali roku/ zaplanowanej w projekcie budżetu kwoty 

w wysokości 110 tys. zł na ponadnormatywne patrole KMP, na 

zmotoryzowane patrole Wydziału Ruchu Drogowego,  na ul. Wojska 

Polskiego,  w godzinach nocnych od godz. 0.00 do godz. 5.00 celem 

wyegzekwowania obowiązującego zakazu ruchu tranzytowego przez Łomżę. 

3. Ujęcie w projekcie budżetu zadania: budżet obywatelski z kwotą 300 tys. zł.  

Powyższą kwotę Komisja proponuje przenieść z zadnia – zakupy inwestycyjne 

jednostek budżetowych dz. 700, rozdz. 70005 gospodarka gruntami i 

nieruchomościami.  

Komisja Rodziny Opieki Społecznej i Zdrowia wniosła o  zabezpieczenie 

środków w budżecie miasta na 2014 rok na podwyżki płac pracowników sfery 

pomocy społecznej podległych miastu. 

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – nie zgłosiła uwag 

do projektu budżetu miasta na 2014 rok. 

Komisja Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Kulturowego - wniosła o: 

1) uwzględnienie w budżecie miasta na 2014 rok w dziale 801 zadania 

„Modernizacja boiska przy Szkole Podstawowej nr 10 i Publicznym Gimnazjum 

nr 2” 

2) ujęcie w projekcie budżetu miasta na 2014 rok kwoty 50 tys.zł na dofinansowanie 

Zespołu Pieśni i Tańca „Łomża”. Kwotę na ten cel proponuje zdjąć z działu 70005 

„Gospodarka gruntami i nieruchomościami” punkt 1 „wykup gruntów”. 

Komisja Sportu Turystyki i Rekreacji wniosła o: 

1) przekazanie kwoty 200 tys. zł z rozdziału 7005 „wykup gruntów” na rzecz 

rozdziału 92609 „dotacje dla stowarzyszeń sportowych” 

2) dopisanie w dziale 926 zadania pod tytułem „Gala Sportu w Łomży” 

i zabezpieczenie środków finansowych na ten cel 

3) utworzenie w rozdziale 92605 § 2820 pozycji: „środki przyznawane 

stowarzyszeniom w trybie pozakonkursowym” w wysokości 20% środków 

przeznaczonych na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych 

stowarzyszeniom 

4) wprowadzenie zadania „budowa boiska wielofunkcyjnego przy SP nr 10 i PG nr 2 

– I etap” 

  W trakcie dyskusji zgłoszono  wnioski: 

1) o wykonanie alejek na starej części cmentarza przy ul. Przykoszarowej. 

Komisja proponuje na ten cel przeznaczyć środki z zadania „rozbudowa 

cmentarza przy ul. Przykoszarowej” – plan 100.000 zł z rozdz.90095 – 

pozostała działalność. 
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2) o uwzględnienie w budżecie miasta Łomża na rok 2014 w dz. 801 zadania 

dotyczącego modernizacji boiska szkolnego przy Zespole Szkół 

Weterynaryjnych i Ogólnokształcących nr 7 w Łomży oraz przy Zespole Szkół 

Mechanicznych i Ogólnokształcących nr 5 w Łomży. Na ten cel proponuje 

przeznaczyć środki z oszczędności środków zewnętrznych zwiększonej dotacji 

unijnej na inwestycje, lub z rezerwy oświatowej. 

3)  o zabezpieczenie środków na zatrudnienie koordynatora do obsługi procedury 

niebieskiej karty i Lokalnego Zespołu Interdyscyplinarnego. Komisja 

proponuje, aby kwotę 24.000 zł  zabezpieczyć z § 4010 ze środków z 

ŁPPiRPA oraz PS na 2014 r.,  

które Komisja Finansów i Skarbu Miasta przekazała Prezydentowi wraz z   

wnioskami zgłoszonymi przez merytoryczne Komisje Rady,  w celu rozważenia. 

Na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2013 r. Komisja zapoznała się z 

odpowiedzią Prezydenta w sprawie złożonych wniosków. Do wszystkich wniosków 

Prezydent  odniósł się  na piśmie.  

Prezydent pozytywnie odniósł się do: 

c) Wniosek Radnych Komisji Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie 

dotacji dla Zespołu Pieśni i Tańca „Łomża” 

d) Wniosek Radnych Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

d) w sprawie zakupu pojemników na odchody „Sprzątaj po swoim psie”. 

e) w sprawie dotacji dla ponadnormatywnych patroli KPM, zmotoryzowanych 

patroli na ul. Wojska Polskiego w godzinach nocnych od godz. 000 do godz. 500 

f) W sprawie Budżetu Obywatelskiego w wysokości 300.000,00. 

e) Wniosek Radnych Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

c) w sprawie dotacji dla stowarzyszeń sportowych. 

d) w sprawie utworzenia w rozdziale 92605 § 2820 pozycji „Środki przyznawane 

stowarzyszeniom w trybie pozakonkursowym” w wysokości 20%. 

f) Wniosek Radnych Komisji Gospodarki Komunalnej w sprawie budowy chodnika 

przy ul. Wesołej od byłego hotelu robotniczego. 

g) Wniosek Radnych Komisji Finansów 

d) w sprawie: Wykonania alejek na starej części cmentarza na ul. 

Przykoszarowej. 

e) w sprawie: Zatrudnienia koordynatora do obsługi procedury Niebieskiej karty i 

Lokalnego Zespołu Interdyscyplinarnego w kwocie 24.000,00. 

h) Wniosek radnej Elżbiety Rabczyńskiej w sprawie Zapewnienia środków 

finansowych  na 2014 r. na obsługę prawną na potrzeby Komisji Rewizyjnej w 

wysokości 7.000,00. 

Prezydent poinformował również na posiedzeniu, że część wniosków ze 

względu na brak  środków na ich realizację  umieści  na rezerwowej liście priorytetów 

dotyczy to wniosków: 

12) w sprawie Modernizacji boiska przy SP Nr 10 i PG Nr 2 

13) w sprawie przebudowy skrzyżowania ul. Szosa Zambrowska z ul. Księżnej Anny 

14) w sprawie: Modernizacji ul. Kasztelańskiej 
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15) w sprawie: Pokrycia dywanikiem asfaltowym ul. Por. Łagody na odcinku od ul. 

Kazańskiej do ul. Zawadzkiej w kwocie 300.000,00 

16) w sprawie: Modernizacji chodników i dróg dojazdowych przy ul. Polowej od strony 

M. Curie-Skłodowskiej. 

17) w sprawie: Budowy szaletu miejskiego na Pl. Niepodległości w Łomży. 

18) w sprawie: Przebudowy skrzyżowania ul. Zawadzkiej, por. Łagody i Niemcewicza 

z uwzględnieniem sygnalizacji świetlnej. 

19) w sprawie: Modernizacji boiska szkolnego przy Zespole Szkół Weterynaryjnych i 

Ogólnokształcących 

20)  Radnego Witolda Chludzińskiego w sprawie Zabezpieczenia środków na 

wykonanie odwodnienia projektowanych ulic Wiosennej i Zawadzkiej. 

21)  Radnego Andrzeja Grzymała w sprawie Remontu ulic Kopernika, Krzywe Koło, 

Kaktusowa i Studencka. 

22)  Radnego Zbigniewa Prosiński w sprawie: Wprowadzenia do budżetu Miasta na 

2014 r. zadania „Rewitalizacja Parku Jana Pawła II” – I etap w kwocie 

500.000,00. 

Prezydent poinformował również, że niektóre wnioski, jak: 

3) w sprawie podłączenia oświetlenia ul. Ciepłej na odcinku koło „Drobiarza” oraz 
ZDZ w Łomży jest już realizowany w inny  możliwy sposób. Doraźne uzupełnienie 
punktów świetlnych zostanie wykonanie w ramach zadań remontowych.   

4) w sprawie Dopisania w dziale 926 zadania „Gala Sportu w Łomży” nie może być 

ujęty w budżecie, ale zobowiązał się objąć patronatem honorowym realizację 

powyższego zadania 

Komisja Finansów i Skarbu Miasta zwróciła uwagę, że  w związku z tym, iż 

większość wniosków Prezydent przyjął, pozostałe są ujęte na liście rezerwowej,  a do 

wniosku radnego Głaz odniósł się negatywnie, pod głosowanie Komisja poddała 

wniosek radnego Macieja Głaz w sprawie wykreślenia w projekcie uchwały w sprawie 

budżetu pkt. 3 w § 10 i ppkt. C) w pkt. 8 w § 12.Pozostały deficyt wykonać 

przesuwając 100% środków z dz.700 rozdz. 70005 kwota przeznaczona na 

odszkodowania ul. Żabia. 

W wyniku glosowania  5 głosami za, przy 6 przeciwnych i 2 wstrzymujących 

Komisja wniosku nie przyjęła 

Na posiedzeniu w dniu 16 grudnia 2013 r. Komisja zapoznała się z Uchwałą 

RIO dotycząca  projektu budżetu oraz WPF. 

Komisja Finansów i Skarbu Miasta  zgodnie z § 7 ust. 3 Uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie procedury uchwalania budżetu po wnikliwej analizie projektu 

budżetu wraz z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 -2027 oraz 

w oparciu o wyjaśnienia Prezydenta, Zastępców Prezydenta  oraz Skarbnik Miasta  7 

głosami za, przy 1  przeciwnym i  5 wstrzymujących,  sformułowała pozytywną opinię 

do projektu budżetu na 2014 rok wraz z autopoprawkami oraz przyjętymi wcześniej 

wnioskami.   

Komisja Finansów i Skarbu Miasta podkreśla, że przedstawiony projekt 

budżetu miasta na 2014 r. został opracowany przy założeniu możliwych do uzyskania 
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dochodów oraz niezbędnych do poniesienia wydatków związanych z realizacją 

zadań służących zaspokojeniu potrzeb społeczności lokalnej. 

 
                                                                                   Przewodnicząca 

      Komisji Finansów i Skarbu Miasta  
 
                        Alicja Konopka 
 
 
 


